
Kokousmuistio/Maija. 

 

Aihe: Tekoälykumppanuuden ohjausryhmän kokous 2/2022 

Aika: Torstai 7.4.2022 klo 12.30-14.00 

Paikka: Zoom (linkki kokouskutsussa) 

Paikalla olivat 

ohjausryhmästä: 

Vili Haukkovaara, Kansallisarkisto 

Kristiina Hormia-Poutanen, Kansalliskirjasto 

Liisa Savolainen, Kansalliskirjasto 

Pekka Lehtovuori, CSC 

projektiryhmästä: 

Aleksi Kallio, CSC 

Heli Kautonen, Suomalaisen Kirjallisuuden Seura (pj. pysyvä asiantuntijajäsen) 

Maria Kallion sijaisena Maija Mäkikalli, Kansallisarkisto (siht.) 

 

1. Kokouksen avaaminen 

Puheenjohtaja kävi läpi paikalla olevat ryhmän jäsenet. Pekka Lehtovuori ja Kristiina Hormia-Poutanen 

liittyivät mukaan myöhemmin. 

 

2. Ajankohtaisasiat 

Osallistujat raportoivat olennaisimmat ajankohtaisasiat. 

Kansalliskirjasto, Liisa Savolainen: 

- tehty hiilijalanjäljen arviointityötä, valmisteltu turvallisuusohjeita erilaisiin poikkeusolosuhteisiin, 

tässä myös kansainvälistä yhteistyötä 

- Fin Clariah -hanke käynnistynyt, Kansalliskirjastosta Johanna Lilja johtaa. Hankkeessa 

tuotetaan tutkijoille datapaketteja, tukee KK:n linjaa tutkimuspalveluissa. 

- Muitakin uusia projekteja käynnistynyt: ISNI-hankkeessa tarkoituksena on saada aikaan ISNI-

tunnukset tekijänoikeusjärjestöjen edustamien toimijoiden käyttöön. Hanketta rahoittaa OKM 

(EU:n elvytysraha); Pohjoissaame-projektissa tiettyihin käyttöliittymiin, mm. Fintoon, jossa 

tuotetaan yleistä suomalaista ontologiaa pohjoissaameksi. Tarkoituksena on tehdä siltauksia eri 

kielien välille. 

CSC Aleksi Kallio, Pekka Lehtovuori 



- Fin Clariah -hankkeessa mukana myös CSC. Rekrytointi meneillään.  

- NeIC-hakemus laitettu sisään (NordText AI-hakemus). Päätöskokous on syyskuussa. Hankkeet 

aloittaisivat ensi vuoden alussa. Rahoituksen tulee saamaan 2 projektia. CSCllä haussa 

mukana yhteisen hakemuksen lisäksi kaksi pienempää hankehakemusta. 

- Lumi-ympäristön asennus etenee (hitaasti, maailmantilanteesta johtuen) 

- Digivisio-hanke etenee 

Kansallisarkisto, Vili Haukkovaara 

- turvallisuusasiat ajankohtaisia Kansallisarkistossakin 

- uusi arkistolaki lausuntopalvelussa toukokuun 16. asti. Keskeistä tässä mm. sähköisen 

arkistoinnin laajeneminen mahdolliseksi koko julkishallinnolle, aineiston katseluyhteys myös 

tutkijoille (tietoturva) 

- Dalai-hanke alkanut, 2 koneoppimisen asiantuntijaa rekrytoitu hankkeeseen. 

- digitoinnissa edetty hyvin viime vuonna, sekä massadigitoinnin että takautuvan digitoinnin 

osalta. Massadigitoinnin tuotannon painopiste siirrettiin Mikkeliin.  

- enää ei oteta vastaan analogista aineistoa, paitsi kulttuurihistoriallisesti merkittävät aineistot 

(jonka kriteerit asetettu). 

- Tuomiokirjahaku-verkkopalvelua päivitetty, 3,2 milj. kuvaa (?) 

- Katiha-tietokanta julkistetaan 8.4. (säätiömuotoinen hanke päättynyt, data nyt KA:ssa, jossa 

tehty uusi käyttöliittymä) 

- viestintä: julkisuudessa vs. pääjohtajan Päivi Happosen & Museoviraston johtajan yhteinen 

puheenvuoro kulttuuriperinnön digitoinnin edistämiseksi 

SKS, Heli Kautonen 

- turvallisuustyötä tehty 

- oma strategiatyö: kumppanuusyhteistyöhön liittyvät teemat mukana 

- Suomen Akatemian rahoittamat tekoälyyn liittyvät projektit jatkuvat: FILTER 

(https://blogs.helsinki.fi/filter-project/) ja Constellations of Correspondence (CoCo) Large and 

Small Networks of Epistolary Exchange in the Grand Duchy of Finland. 

- Heli Kautosen yhteisartikkeli julkaistu kirjastoalan julkaisussa Liber Quarterly, DOI: 

https://doi.org/10.53377/lq.10934 

3. Teemakeskustelu: Digitaalinen siirtymä, osa 1 - Osaaminen 

Työstettiin Miro-alustalla osallistujien näkemyksiä, ensin digitaalisesta siirtymästä ja sen jälkeen 

osaamisen kehittämisestä. 

4. Rahoitushakujen seuranta  

Jätettiin käsittelemättä (paitsi Neic-hakemuksen käsittelyaikataulua kohdassa 2) 

5. Muut asiat 

https://blogs.helsinki.fi/filter-project/
https://doi.org/10.53377/lq.10934


 Ei muita asioita. 

6. Seuraavan kokouksen teema. 

Ehdotuksen mukaisesti Suojatut ja kestävät digitaaliset infrastruktuurit - Mitä ne tarkoittavat 

meidän toimialoillamme? -teemaa käsitellään seuraavassa kokouksessa, joka pidetään 19.8. klo 

13-14:30.  

Myös Suosittelupalvelut -aiheesta järjestetään työpaja. Kukin taho ilmoittaa 29.4. mennessä 

Helille osallistujat, keiden kanssa etsitään kyselyllä kalenteriaika työpajaan. 

7. Kokouksen päättäminen 

Kokous päättyi ajallaan klo 14. 

 

 

 


